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Florin Spătaru, despre înfiinţarea AMEPIP: Mă aştept ca management-ul companiilor 
de stat monitorizate să devină profesionist 
Consiliile de administraţie din companiile de stat monitorizate pe baza unor indicatori 
de performanţă vor deveni profesioniste, aspect care se va reflecta în rezultatele 
financiare, în creşterea veniturilor statului, consideră Florin-Marian Spătaru, consilier 
de stat în cadrul Cancelariei prim-ministrului. 
 
"Dacă ne referim strict la OCDE (Organizaţia pentru Cooperare şi Dezvoltare 
Economică, n.r.), una dintre măsurile pe care le-am luat a fost înfiinţarea Agenţiei 
pentru Monitorizarea şi Evaluarea Performanţelor Întreprinderilor Publice (AMEPIP). 
Mă aştept ca, în perioada următoare, management-ul sau Consiliile de administraţie 
din companiile de stat să devină unele profesioniste, pe baza unor indicatori de 
performanţă, aspect care se va observa atât în rezultatele financiare, cât şi în 
creşterea veniturilor statului. O următoare etapă ar trebui să fie, din punctul meu de 
vedere, această capitalizare sau ieşire pe piaţă, fie că vorbim de privatizare sau de 
emiterea unor bonduri care să ducă la îndeplinirea unor obiective mari", a menţionat 
Florin-Marian Spătaru, la "Forumul Investitorilor - 2024: Provocările şi oportunităţile 
anului", organizat de Ziarul Bursa. 
 
Agenţia pentru Monitorizarea şi Evaluarea Performanţelor Întreprinderilor Publice 
(AMEPIP) funcţionează în subordinea Guvernului şi în coordonarea prim-ministrului, 
prin Secretariatul General al Guvernului. 
 
Totodată, Florin Spătaru a mai spus că România are un obiectiv pe termen lung pe 
care şi l-a asumat, respectiv decarbonizarea raportat la 1990. 
 
"Din perspectiva mea, ar trebui să ne uităm peste 2024 pentru că avem un alt 
obiectiv pe termen lung pe care ni l-am asumat, decarbonizarea României raportat la 
1990, scăderea cu 90% a emisiilor de carbon, a emisiilor de gaze cu efect de seară. 
Până acum acest obiectiv a fost realizat pur şi simplu prin reducerea unor emisii: 
industrie, transporturi, centrale pe cărbune, de acum încolo va trebui să investim 
masiv. Înseamnă că 300 de milioane de dolari vor trebui atraşi prin fonduri europene, 
bugete de stat, mediu privat, pentru a realiza această decarbonizare", a mai spus 
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Andrieş (Ministerul Finanţelor): 2024 este un an foarte important în continuarea 
procesului de consolidare fiscală 
 



Anul 2024 este unul foarte important în continuarea procesului de consolidare fiscală 
început în ultimii ani, în ceea ce priveşte continuarea reformelor şi componenta de 
digitalizare, a declarat, miercuri, secretarul de stat în Ministerul Finanţelor Alin 
Marius Andrieş, la o conferinţă de profil. 
 
"Din perspectiva noastră, a Ministerului de Finanţe, anul 2024 este unul foarte 
important în continuarea procesului de consolidare fiscală pe care l-am început în 
ultimii ani, să continuăm tot ce înseamnă, într-o oarecare măsură, reformele pe care 
le avem. Şi componenta de digitalizare este una foarte importantă. Partea de 
finanţare este importantă, dar capacitatea instituţională de a gestiona este de 
asemenea foarte importantă, în vederea implementării strategiilor. De aceea, anul 
2024 este anul în care la nivelul Ministerului Finanţelor continuăm procesul de dialog 
cu toţi partenerii sociali şi cu mediul de afaceri", a menţionat Alin Marius Andrieş, la 
"Forumul Investitorilor - 2024: Provocările şi oportunităţile anului", organizat de Ziarul 
Bursa. 
 
Potrivit acestuia, printre priorităţile instituţiei se află digitalizarea ANAF şi a Autorităţii 
Vamale Române (AVR) pentru a spori veniturile fiscale la bugetul de stat. 
 
"Suntem axaţi pe partea de digitalizare, atât a ANAF, cât şi a AVR, astfel încât să 
creştem veniturile fiscale la bugetul de stat, să creştem capacitatea instituţională şi, 
de asemenea, foarte important pentru noi, este dialogul cu mediul de afaceri, cu toţi 
partenerii, astfel încât să creăm, într-o oarecare măsură, un mediu mai predictibil - şi 
să eliminăm anumite şocuri ori să vedem cum identificăm soluţiile", a adăugat 
secretarul de stat. 
 
El a menţionat că 2023 a fost, de asemenea, un an important pentru instituţie, 
deoarece a avut "un dialog continuu cu mediul de afaceri", care va continua în acest 
an. 
 
"Din perspectiva Ministerului de Finanţe, piaţa de capital devine din ce în ce mai 
importantă deoarece, odată cu emiterea şi tranzacţionarea obligaţiunilor 
guvernamentale pe piaţa de capital, a devenit mult mai important şi acest canal. Din 
perspectiva noastră, sistemul financiar în ansamblu, atât din perspectiva nivelului de 
dezvoltare, cât şi din perspectiva eficienţei modului în care se realizează 
intermedierea financiară, constituie o premisă pentru dezvoltare economică, în 
condiţiile în care obiectivul central al Guvernului României este creşterea economică 
sustenabilă, care se traduce în investiţii, locuri de muncă bune şi un nivel de trai mai 
ridicat. Astfel, Ministerul de Finanţe va continua colaborarea cu celelalte autorităţi, 
inclusiv cu Autoritatea de Supraveghere Financiară, cu Banca Naţională a României 
şi cu celelalte ministere pentru atingerea acestor obiective", a mai spus Alin Marius 
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